
ZAPISNIK 

 

2. sjednice Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije 

Skupštine Crne Gore, održane 14. marta, 28. marta i 11. juna 2013. godine 

 

 Sjednica Komisije je počela u 11 sati i 5 minuta. 

 Sjednici su prisustvovali članovi Komisije: Janko Vučinić (predsjednik 

Komisije), Branko Čavor, Zoran Jelić, Mladen Bojanić i Veljko Vasiljević. 

 Sjednici Komisije je predsjedavao Janko Vučinić, predsjednik Komisije. 

 Sjednici su prisustvovali pomoćnica ministra održivog razvoja i turizma 

Željka Radak-Kukavičić, predstavnik Udruženja manjinskih akcionara HTP 

‚‚Onogošt'' AD Nikšić Milan Jauković i predstavnik bivše sindikalne organizacije 

HTP ‚‚Onogošt'' AD Nikšić Janko Milatović. 

 Sjednici je prisustvovao i stručni konsultant angažovan za rad u Komisiji, 

Radoš Zečević. 

 Sjednicu su pratili predstavnici medija. 

 Za sjednicu je utvrđen sljedeći  

DNEVNI RED: 

1. IZBOR ZAMJENIKA PREDSJEDNIKA KOMISIJE; 

2. UTVRĐIVANJE PLANA RADA KOMISIJE ZA 2013. GODINU; 

3. KONTROLA POSTUPKA PRIVATIZACIJE HTP ‚‚ONOGOŠT'' AD 

NIKŠIĆ; 

4. TEKUĆA PITANJA. 

Prva tačka dnevnog reda  

IZBOR ZAMJENIKA PREDSJEDNIKA KOMISIJE 



Predsjednik Komisije je dao riječ članu Komisije Zoranu Jeliću da se 

izjasni povodom prve tačke dnevnog reda, kao predstavniku pozicije, pošto, kako 

je objasnio, njima pripada mjesto zamjenika predsjednika Komisije. 

Zoran Jelić, član Komisije, obavjestio je Komisiju da pozicija nije još 

uvijek izvršila neophodne konsultacije u svojim redovima, tako da još uvijek nema 

prijedlog za izbor zamjenika predsjednika. 

Predsjednik Komisije, Janko Vučinić je konstatovao da će glasanje 

povodom ovo tačke dnevnog reda morati da se odloži, i da će ona biti uvrštena u 

dnevni red naredne sjednice Komisije. 

Druga tačka dnevnog reda 

UTVRĐIVANJE PLANA RADA KOMISIJE ZA 2013. GODINU 

Predsjednik Komisije Janko Vučinić je iznio novi predlog plana rada 

Komisije za 2013. godinu. Predlog plana rada sa prve sjednice je zbog primjedbi 

članova Komisije na nepreciznost, predsjednik izmjenio i prilagodio efikasnijem 

tempu rada. Predsjednik je u opširnom obraćanju prisutnima na sjednici Komisije 

iznio detaljan program plana rada Komisije, po privatizacijama koje će se 

ispitivati, razvrstane po mjesecima u kojima će se ispitivati. Takođe, dodao je i 

mogućnost da se u plan rada uključi i ispitivanje privatizacije Kombinata 

aluminijuma Podgorica, ukoliko situacija to bude zahtjevala. Nakon toga, 

predsjednik je dao na razmatranje predočeni plan rada. 

Zoran Jelić, član Komisije, saopštio je da je ovaj plan potpuno prihvatljiv 

za Demokratsku partiju socijalista, uz nekoliko sugestija. Kazao je da bi HTP 

,,Budvanska rivijera“, koja je uvrštena u predlog plana, trebalo da bude isključena 

iz istog pošto ona nije privatizovana. Pored toga, ukazao je na pretenziju 

predsjednika Komisije da se KAP uvrsti u plan rada, uz konstataciju da se ta 

privatizacija već ispituje na nekoliko odbora, i da će se o njoj voditi rasprava i u 

Parlamentu, tako da nije potrebno da se uvrsti i u plan rada Komisije. 

Mladen Bojanić, član Komisije,  saopštio je da je predlog plana rada koji je 

predsjednik predložio za njega prihvatljiv. 



Janko Vučinić, predsjednik Komisije, dao je predloženi plan rada na 

usvajanje, uz konstataciju da će provjeriti da li je došlo do greške pri uvrštavanju 

HTP ,,Budvanska rivijera“ u plan.  

Predloženi plan rada Komisije za 2013. godinu je jednoglasno usvojen. 

Treća tačka dnevnog reda 

KONTROLA POSTUPKA PRIVATIZACIJE HTP ‚‚ONOGOŠT'' AD 

NIKŠIĆ 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, saopštio je da su na ovoj sjednici 

pozvani predstavnik bivše sindikalne organizacije HTP "Onogošt" Janko 

Milatović, zatim predstavnik Kluba manjinskih akcionara Milan Jauković, 

predstavnik Ministarstva održivog razvoja i turizma, pomoćnica ministra Željka 

Radak - Kukavičić i da su imali nedoumice oko slanja poziva drugim subjektima 

zbog uvođenja stečaja u HTP "Onogošt". 

Zoran Jelić, član Komisije, naveo je da je poželjno pozvati na sjednicu i 

predstavnike većinskog kapitala zbog iznošenja stava druge strane i sve 

zainteresovane ljude koji su voljni doprinijeti kvalitetnom radu sjednice. 

Branko Čavor, član Komisije, dao je sugestiju da prilikom kontrole 

određene privatizacije najprije treba utvrditi šta treba uraditi, koga treba  pozvati, 

sa kim razgovarati, koja dokumenta dati na uvid, a sve u svrhu donošenja 

konačnog zaključka. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, je kazao da će nastojati da na 

sljedećoj sjednici pozove prethodne vlasnike HTP "Onogošt", stečajnog upravnika 

i eventualno nekog iz Savjeta za privatizaciju. Zatim je ukratko je izložio 

hronologiju HTP "Onogošt" navodeći da je bio ponos turističke privrede od 1955. 

godine i da je zapošljavao 1200 radnika. Od 1991. do 1996. godine HTP "Onogošt" 

je od društvenog preduzeća postalo akcionarko društvo. Konstatovao je da od 

2002. godine HLT fond upravlja HTP "Onogoštom" i da je privatizovan preko 

berze. Predsjednik Komisije je naveo da je pitanje zašto je HTP "Onogošt" 

privatizovan putem berze, a ne preko tenderske privatizacije. Stečaj u HTP 

"Onogoštu" uveden je 5. maja 2009. godine nakon kojeg su ostala samo tri hotela 

koja su činila njegovu okosnicu i smatra da cilj Komisije po ovom pitanju treba da 



bude sprečavanje prodaje ova tri hotela po niskim cijenama. Epilog cjelokupne 

priče predsjednika Komisije jeste da je krajnje vrijeme  da se utvrdi iz kojih 

razloga se HTP "Onogošt" nalazi u ovom nezavidnom stanju. 

Janko Milatović, predstavnik bivše sindikalne organizacije HTP "Onogošt", 

je predočio trenutnu situaciju u HTP "Onogoštu" ukazujući da nema stalno 

zaposlenih radnika i da su svi dobili otpremnine. Postavio je pitanje šta je 

doprinijelo ovako ružnom kraju HTP "Onogošt" te da je, po mišljenju radnika, to 

loša privatizacija. Istakao je da umjesto da se stanje nakon privatizacije poboljšalo 

situacija ide u suprotnom smjeru. U martu 2002. godine završena je masovna 

vaučerska privatizacija HTP "Onogošt" nakon čega HLT fond posjeduje 34% 

akcija, radnici i građani 30%. 

Mišljenja je, kao i predsjednik Komisije, da je pogrešna odluka da se 2005. 

godine HTP "Onogošt" privatizuje putem berze. Ukazao je da su u početku vlasnici 

HLT fonda pravili dobre poslovne poteze, ali da je bilo višestruko više loših 

poslovnih poteza. Takođe, g-din Milatović je govorio o garancijama za pomoć od 

strane nekih institucija, ali da od te pomoći nije bilo ništa. Iznio je činjenicu da su 

od Privrednog suda tražili da se HLT fondu oduzme upravljanje zbog 

nepridržavanja Plana lične uprave da se radnicima oduzmu otpremnine i naveo je 

da odluka Privrednog suda o uvođenju stečaja datira od 23. marta 2012. godine. 

Istakao je da između g-dina Vujovića i g-dina Mandića, vlasnika HLT fonda,   

dolazi do svađe koja se odrazila na uštrb radnika i da je neminovnost bio bankrot. 

Suština izlaganja g-dina Milatovića jeste da su dva hotela zatvorena, da je broj 

radnika u hotelima nula i da se radnici nalaze na Biro-u rada i postavio je pitanje 

kome ovakva situacija odgovara. 

Milan Jauković, predstavnik Udruženja manjinskih akcionara, najprije se 

zahvalio medijima koji su, kako je kazao, jedini prenosili istinsko stanje u HTP 

"Onogošt". Naveo je da posjeduje sve relevantne dokumente koji itekako mogu 

pomoći u radu Komisije i da fizički nije mogao donijeti sva dokumenta koja je 

želio. Iznio je novinske naslove u kojima se govori o raznim malverzacijama 

govoreći da su svi ti naslovi dokazani. Takođe, podsjetio je i na svađu između 

vlasnika HLT fonda. 



G-din Jauković iznio je podatak da su se radnici odricali većih plata, 

prekovremenog rada i rada za državne praznike kako bi što više sredstava ostavili 

za investicije i povećanje postojećih kapaciteta. Naveo je da se od radnika i 

akcionara krio način privatizacije kao i dokumentacija, navodeći da se smatraju 

poslovnom tajnom, a da njega koji je proveo život u HTP "Onogoštu", smatraju za 

državnog neprijatelja. Istakao je i da je došlo do diskriminacije radnika u vidu 

davanja mnogo većih otpremnina pojedinim radnicima. G-din Jauković je kazao da 

je bilo pokušaja da se prevare radnici putem dokapitalizacije na način što bi akcije 

kupio unaprijed poznati kupac. 

Milan Jauković, predstavnik manjinskih akcionara HTP ,,Onogošt“, iznio je 

veliki broj činjenica vezanih za poslovanje, odnos prema radnicima kao i o samoj 

privatizaciji tog preduzeća. U iscrpnom obraćanju pred Komisijom za praćenje i 

kontrolu postupka privatizacije g-din Jauković je veliki broj činjenica potkrijepio 

dokumentima o poslovanju, prihodima i troškovima HTP ,,Onogošt“. Jedan dio te 

dokumentacije za koju je g-din Jauković smatrao da je važna, članovima Komisije 

je u toku sjednice stavio na uvid.  

Predsjednik Komisije, Janko Vučinič se zahvalio g-din Jankoviću na 

njegovoj dugačkoj, ali i veoma interesantnoj diskusiji.  

Nakon toga, riječ je dobila Željka Radak-Kukavičić, pomoćnica ministra 

održivog razvoja i turizma.  Gospođa Radak-Kukavičić je iznijela mišljenje da je 

pri ispitivanju ove privatizacije  neophodno pozvati i vlasnike, stečajnog upravnika 

kao i stečajni sud kako bi se čula i druga strana. Naglasila je da je ministarstvo 

turizma i održivog razvoja spremno da se uključi u ovaj proces ispitavanja 

privatizacije, jer se radi o velikim hotelima sa značajnim smještajnim kapacitetima, 

pa su sa te tačke veoma značajni i za samu turističku ponudu Crne Gore. 

Pomoćnica ministra je objasnila da je Ministarstvo ranije učestvovalo u pokušaju 

obnavljanja rada HTP ,,Onogošt“ na taj način što je iniciralo od Vlade da se ne 

uvede klasični stečaj u toj firmi, i da joj se obezbjedi državna pomoć kroz 

otpisivanje dugova prema Državi po raznim osnovama. Vlada je to prihvatila, ali 

taj plan nije uspio i uveden je klasični stečaj, a pomoćnica je objasnila da je u tom 

momentu čitav slučaj prešao u ruke Privrednog suda. Dug koji je u jednom 

momentu oprošten, nakon uvođenja stečaja je uključen u stečajnu masu od strane 

Privrednog suda, tako da vlasnicima HTP ,,Onogošt“ nije oprošten dug. Pomoćnica 



je, takođe, naglasila da novac koji je isplaćen radnicima u okviru socijalnog 

programa nije otpremnina, i da je to novac od duga HTP ,,Onogošt“ koji je Vlada 

oprostila, kako bi se isplatila sredstva za socijalni program. Ministarstvo je tražilo i 

riješenje da se potraživanja 82 radnika od firme isplate što prije radnicima 

prodajom imovine iz stečajne mase HTP ,,Onogošt“. Formiranjem međuresorne 

radne grupe, problem 10 radnika kojima je nedostajalo malo vremena da ispune 

puni radni staž je planiran da se riješi povezivanjem njihovog staža. U kafani 

hotela Onogošt, ili na obezbjeđenju, planirano je da se zaposli 20 radnika. Problem 

narednih 30 radnika je planiran da se riješi zapošljavanjem istih u hotelima 

,,Budvanske rivijere“, ili hotelima HTP ,,Onogošt“ koji su na primorju, u toku 

naredne sezone. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, je konstatovao da će biti neophodan 

nastavak sjednice uz pozivanje predstavnika HLT fonda, predstavnika Savjeta za 

privatizaciju kao i stečajnog upravnika. Takođe, predložio je da se sjednica zakaže 

za deset dana kako bi se svi blagovremeno obavjestili.  

Predsjednik je, zatim, dao riječ članu Komisije, Zoranu Jeliću, koji je 

predočio da Komisija u tom momentu nema kvorum za izjašnjavanje o određenim 

pitanjima (u međuvremenu je član Komisije Mladen Bojanić napustio sjednicu), ali 

i da to ne isključuje mogućnost da prodiskutuju o nekim pitanjima.  

Veljko Vasiljević, član Komisije, je iznio žaljenje što sjednici ne prisustvuju 

predstavnici vlasnika HLT Fonda, uz konstataciju da to nije prvi put da se sa 

lažnim planovima privatizuju državna preduzeća. Na pitanje upućeno g-din 

Jaukoviću da li mu je iko od subjekata odgovorio na dopise, koje je prezentovao na 

sjednici Komisije, dobio je negativan odgovor. Prema riječima g-dina Jaukovića, 

odgovor nije stigao od policije, odsjeka za privredni kriminal, ministra unutrasnjih 

poslova, predsjednika Vrhovnog suda, Vrhovnog državnog tužilioca, kao ni od 

tužioca za organizovani kriminal, uz primjedbu da ni jedan od tih dopisa nije 

zaveden u tim institucijama. Nakon toga g-din Vasliljević je upitao g-din 

Milatovića da li hotel ,,Teuta“ i hotel ,,Sutomore“ mogu da rade normalno sa 

radnicima koji su sada zapošljeni u njima. Upitani je iznio konstataciju da bi hoteli 

u ovakvom stanju mogli sa manjim brojem radnika da posluju i bez zaduživanja. 



Dalje je riječ uzeo Zoran Jelić, član Komisije. On je naglasio da je HTP 

,,Onogošt” AD Nikšić transformisan još 1996. godine. Tada je odlučeno da se dio 

privatizuje kroz masovnu vaučersku privatizaciju, a dio na berzi. On smatra da je 

bitno znati da kroz ovakav program privatizacije ne proističu obaveze vezane za 

investicioni i socijalni programom. Takođe, naveo je da mu nije bio poznat 

podatak da jedan dio radnika nije dobio udjela u vlasništvu kroz proces masovne 

vaučerske privatizacije. Založio se za to da se ispitivanje procesa privatizacije 

sprovede kroz institucije sistema, i da se ne može očekivati od skupštinske 

Komisije da radi van svojih nadležnosti. 

Veljko Vasiljević, član Komisije, je naglasio da je sve što je već odrađeno 

vezano za privatizaciju HTP ,,Onogošt” AD Nikšić, odrađeno kroz institucije 

sistema, i da članovima Komisije treba dostaviti konkretne podatke kako bi se 

došlo do konkretnih zaključaka. 

Zoran Jelić, član Komisije, je skrenuo pažnju g-dinu Vasiljeviću da je 

Odlukom o obrazovanju Komisije jasno definisan djelokrug rada i same 

mogućnosti Komisije, uz zaključak da se zalaže da se ipak urade svi napori da se 

pomogne HTP ,,Onogošt”. 

Branko Čavor, član Komisije, naglasio je da u ovom slučaju svi treba da se 

slože da treba dovesti do kraja ispitivanje ove privatizacije, zbog značaja HTP 

,,Onogošt” za Nikšić i cijelu Crnu Goru. Založio se za to da se donosu konkretni 

zaključci, bez nekih širih priča. 

Predsjednik Komisije, Janko Vučinić je na osnovu iznesenih diskusija izveo 

zaključak da je bilo nedomaćinskog gazdovanja imovinom i da Komisija, na 

osnovu člana 5 stav 2 Odluke o obrazovanju,  može da predloži Skupštini da od 

Vlade zatraži podnošenje izvještaja o načinu poštovanja i sprovođenju zakona u 

procesu privatizacije. Predsjednik je iznio očekivanje da će na narednoj sjednici 

prisustvati svi koji su učestvovali u samoj privatizaciji i da će tako čuti i drugu 

stranu priče. 

Branko Čavor, član Komisije, je zatražio da pozvani za nastavak sjednice 

potvrde dolazak, i da u pisanoj formi daju potrebne informacije. 



Predsjednik Komisije, Janko Vučinić, je zaključio da je 10 dana dovoljan 

period za sve da budu obavješteni i da će sjednicu zakazati za 24. mart 2013. 

godine.  

Zoran Jelić, član Komisije, je ukazao predsjedniku i ostalim članovima na 

problem sa pronalaženjem vlasnika i istakao da je bitno da dopis koji im se uputi 

bude istima i dostavljen. Ako ne mogu da dodju, da pripreme pisanu informaciju sa 

potpisima, kako bi Komisija mogla da vodi dalju diskusiju. 

Janko Milatović, predsjednik bivše sindikalne organizacije HTP ,,Onogošt” 

AD Nikšić, zahvalio se na pozivu i na mogućnosti da predoči javnosti svoje 

mišljenje o privatizaciji. Pojasnio je članovima Komisije kako je došlo do toga da 

neki bivši radnici nijesu pri privatizaciji dobili udio u vlasničkoj strukturi. Istakao 

je da su manjinski akcionari onemogućeni da prisustvuju sjednicama Skupštine 

manjinskih akcionara, zbog toga što se sjednice održavaju u hotelu ,,Teuta”, iako 

se najveći broj manjinskih akcionara nalazi u Nikšiću. 

Mladen Bojanić, član Komisije, je zatražio tumačenje Vlade, tj. Savjeta za 

privatizaciju, zašto se išlo na berzansku prodaju, a ne na tendersku, pri privatizaciji 

HTP ,,Onogošt” AD Nikšić. Istakao je da ga najviše interesuje šta je radilo 

tužilaštvo i privredni kriminal povodom prijave koje su podnošene njima u vezi 

privatizacije, lošeg poslovanja i upravljanja HTP ,,Onogošt” AD Nikšić. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, rekao je da će se naredna sjednica 

Komisije održati za 10 dana, da će članovima biti na toj sjednici predočene 

kompletnije informacije i da će biti pozvani svi kojima su se obraćali gosti 

današnje sjednice koji mogu imati relevantne informacije u vezi ovog procesa. 

Konstatovao je da može da se pređe na sljedeću tačku dnevnog reda. 

Četvrta tačka dnevnog reda 

TEKUĆA PITANJA 

Predsjednik Komisije, Janko Vučinić, je konstatovao da postoji kvorum za 

dalji rad na sjednici (u međuvremenu se na sjednicu vratio član Komisije Mladen 

Bojanić) i predložio je da se posjete radnici nekadašnjeg pogona ,,Željezare”  

Centra tehničkih gasova, koji štrajkuju glađu. Kazao je da ti radnici traže socijalni 

program i uslove koji su dobili i ostali radnici ,,Željezare”. 



Zoran Jelić, član Komisije, ukazao je predsjedniku da takva posjeta 

prevazilazi nadležnosti Komsije, da je to nadležnost Odbora za zdravstvo rad i 

socijalno staranje i predložio je da to taj odbor uradi. 

Predsjednik Komisije je stavio na glasanje zapisnik sa prve sjednice 

Komisije. Zapisnik je usvojen jednoglasno. 

Sjednica je prekinuta u 14 sati i 15 minuta. 

************************************************************* 

Sjednica je nastavljena 28. marta 2013. godine. 

 Sjednica Komisije je počela u 11 sati i 5 minuta. 

 Sjednici su prisustvovali članovi Komisije: Janko Vučinić (predsjednik 

Komisije), Branko Čavor, Zoran Jelić, Željko Aprcović, Mladen Bojanić, 

prim. dr Izet Bralić, dr Milorad Bakić i Veljko Vasiljević. 

 Sjednici Komisije je predsjedavao Janko Vučinić, predsjednik Komisije. 

 Sjednici su prisustvovali predstavnik Udruženja manjinskih akcionara HTP 

‚‚Onogošt'' AD Nikšić Milan Jauković i predstavnik bivše sindikalne organizacije 

HTP ‚‚Onogošt'' AD Nikšić Janko Milatović, stečajni upravnik HTP ,,Onogošt” 

Dragan Smolović, sekretar Savjeta za privatizaciju i kapitalne projekte 

Aleksandar Tičić, savjetnik u fondu PIO Stanko Kovačević. 

 Sjednicu su pratili predstavnici medija. 

 Predsjednik Komisije Janko Vučinić je nakon konstantovanja da postoji 

kvorum za održavanje sjednice pojasnio da je sjednica nastavak druge sjednice 

Komisije i da će shodno tome nastaviti rasprava o trećoj tački dnevnog reda: 

Treća tačka dnevnog reda 

KONTROLA POSTUPKA PRIVATIZACIJE HTP ‚‚ONOGOŠT'' AD - 

NIKŠIĆ 

 



 Janko Vučinić, presjednik Komisije, kazao je da predstavnici vlasnika HLT 

fonda Denis Mandić i Vladan Vujović nijesu prisutni na sjednici i pored urednog 

poziva koji im je upućen, s tim što je Vladan Vujović neposredno prije početka 

sjednice dostavio pisanu izjavu i određenu dokumentaciju kao odgovor na poziv. 

Zbog kratkog vremenskog perioda, članovi Komisije nijesu bili u mogućnosti da se 

upoznaju sa navedenom dokumentacijom. Predsjednik Komisije je iznio i činjenicu 

da državno tužilaštvo nije odgovorilo Komisiji na upućeni  dopis, zašto nije bilo 

odgovora od strane te institucije na dopise koje im je uputio Klub manjinskih 

akcionara. 

 Predsjednik je, takođe, na osnovu činjenica i diskusija prezentovanih pred 

Komisijom na prethodnom dijelu sjednice, kao i na osnovu dokumentacije koju je 

Komisija dobila od relevantnih institucija, podsjetio na nekoliko važnijih događaja 

u privatizaciji HTP „Onogošt“. Naveo je da je tada društveno preduzeće, 1996. 

godine, HTP ,,Onogošt“ transformisano u akcionarsko društvo, da bi u 2002. 

godini nakon završene masovne vaučerske privatizacije HLT fond preuzeo 

upravljanje preduzećem. Predsjednik Komisije je kao najznačajniji trenutak 

privatizacije preduzeća ocijenio berzansku prodaju dijela akcija preduzeća koja se 

odigrala u maju 2005. godine, što je ujedno i istakao kao najvažniji razlog za 

pozive koji su upućeni g-din Aleksandru Tičiću i g-dinu Draganu Smoloviću. 

Stečaj pod ličnom upravom u HTP ,,Onogošt“ je uveden 2009. godine, na zahtjev 

samog vlasnika, dok je klasični stečaj uveden 2012. godine. Zatim je dao riječ 

Aleksandru Tičiću, sekretaru Savjeta za privatizaciju i kapitalne projekte. 

 Aleksandar Tičić, sekretar Savjeta za privatizaciju i kapitalne projekte, je 

iznio činjenice vezane za postupak privatizacije HTP ,,Onogošt“, objašnjavajući da 

je Planom privatizacije Savjeta za privatizaciju i kapitalne projekte, za 2004. 

godinu planirano da se 30,39%  akcionarsko kapitala preduzeća privatizuje kroz 

berzansku prodaju, jer je 69,61% kapitala preduzeća već bilo privatizovano kroz 

transformaciju i kroz realizaciju MVP (masovne vaučerske privatizacije). Postupak 

berzanske prodaje je završen 2005. godine. Napomenuo je da je od 30,39%, 18 %  

akcija bilo Fonda PIO. G-din Tičić je napomenuo da je do berzanske prodaje došlo 

na zahtjev fondova, jer Vlada nije bila većinski vlasnik i nije mogla da odluči nesto 

drugo. 



 Stanko Kovačević, savjetnik u fondu PIO, ponovio je navode i činjenice g-

dina Aleksandra Tičića, sekretara Savjeta za privatizaciju, i složio se sa istima. 

 Dragan Smolović, stečajni upravnik HTP,,Onogošt”, je pripremio pisanu 

izjavu koju je, nakon što je pročitao, dao na uvid predsjedniku Komisije, a koja je 

nakon toga dostavljena i ostalim članovima Komsije. On je u svojoj izjavi naveo 

da je nad stečajnim dužnikom HTP ,,Onogošt” AD Nikšić, pravosnažnim 

riješenjem Privrednog suda u Podgorici St.br. 96/09 od 05.05.2009. godine, 

određeno pokretanje stečajnog postupka. Naglasio je da pitanja vlasništva kapitala, 

odnosno sticanja vlasništva kroz postupke privatizacije i berzansku prodaju, nijesu 

u nadležnosti organa stečajnog postupka. Vezano za stanje preduzeća u stečajnom 

postupku, g-din Smolović je pojasnio da je stečajni dužnik u cijelini sprovodio 

Plan lične uprave u stečaju, uvedene 2009. godine. Kako se Plan kršio, sud je uveo 

klasični stečaj u preduzeću, marta 2012. godine. G-din Smolović je naglasio da je 

trenutno na snazi deveti tender za prodaju imovine HTP ,,Onogošt”. 

 Janko Milatović, predstavnik bivše sindikalne organizacije HTP ‚‚Onogošt'' 

AD Nikšić, je istakao da neće imati mnogo toga da izjavi, što nije rekao u prvom 

dijelu ove sjednice Komisije. G-din Milatović je naglasio da je privatizacija HTP 

,,Onogošt” neuspješna, da su svi radnici na Biro-u, a da su objekti zatvoreni. 

Konstatovao je da HLT fond za čitavo vrijeme gazdovanja preduzećem nije uložio 

nikakva sredstva u preduzeće. 

 Milan Jauković, predstavnik Udruženja manjinskih akcionara, još jednom 

je izrazio zahvalnost medijima što su uz veliki trud ispratili privatizaciju HTP 

,,Onogošt“. Konstatovao je da će članovi Komisije, koji nijesu prisustvovali prvom 

dijelu sjednice, biti u nedostatku u vezi informacija koje je on iznio na datoj 

sjednici. Izrazio je negodovanje zbog izjave i dokumentacije koju je proslijedio 

predstavnik vlasnika HLT fonda u HTP ,,Onogošt“. Prema podacima koje je iznio 

g-din Jauković, 275 radnika je ostalo bez prava na upis akcija, uslijed lošeg 

obavještavanja radnika o datom procesu upisa akcija. G-din Jauković tvrdi da je 

Plan stečaja lične uprave, donešen uprkos protivljenju jedinog obezbjeđenog 

povjerioca, Hipotekarne banke, kao i radnika. U nastavku svog izlaganja, g-din 

Jauković je iznio niz novih podataka, koji su prema njegovim riječima 

potkrijepljeni dokumentima u njegovom posjedu. 



Veljko Vasiljević, član Komisije, konstatovao je, iz materijala koji je 

dobijen prije početka sjednice od g-dina Vujovića, da je uprava HTP "Onogošt" 

pokušala da dovede dva strana investitora, ali da se ispostavilo da nije moguće 

izvršiti proces dokapitalizacije, jer se Komisija za hartije od vrijednosti proglasila 

nenadležnom. Naveo je da obaveze koje je uprava prezentovala investitorima nisu 

tačne, jer se ispostavilo da su obaveze za milion eura veće. Zamolio je g-dina 

Jaukovića da prokomentariše ove tvrdnje. 

Milan Jauković, predstavnik Udruženja manjinskih akcionara HTP 

"Onogošt", kazao je da bi bilo dobro da su strani investitori investirali u HTP 

"Onogošt" jer su nudili četiri eura po akciji, ali da nekome nije odgovoralo 

prisustvo stranih investitora. 

Mladen Bojanić, član Komisije, pojasnio je, da se u dopisu koji su dobili 

prije početka sjednice od strane ovlašćenih predstavnika Fonda navedeno da je 

njemu poslat mail u vezi njihovog interesovanja da se uključe u rad sjednice. G-din 

Bojanić je saopštio da nije dobio nikakav mail, niti da je na drugi način kontaktiran 

od istih . Sugerisao je da se treba fokusirati na to da se efikasno izvrši pritisak na 

organe kojima su podnesene razne krivične prijave po pitanju zloupotrebe 

ovlašćenja i insistirao je da navedeni ovlašćeni organi Komisiji dostave izvještaje 

dokle se stiglo sa njihovim radom. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, iznio je stav da od Komisije treba da 

ide inicijativa prema državnom tužiocu da se ispita poslovanje u HTP "Onogošt" i 

da se izvrši revizija poslovanja HTP "Onogost" od kada je HLT fond preuzeo 

njegovo upravljanje. 

Zoran Jelić, član Komisije, naglasio je da treba izdvojiti dva perioda u vezi 

preduzeća “Onogošt”. Prvi period, kojim bi Komisija trebala da se bavi, odnosi se 

na početak transformacije HTP "Onogošt" 1996. godine, do prodaje na berzi. Drugi 

period je postprivatizacioni period, za koji smatra da Komisija nema ingerencija. 

Kazao je da, što se tiče inicijative za pokretanje krivičnog postupka u 

postprivatizacionom  periodu, nije je moguće pokrenuti od strane Komisije, jer je 

to posao drugih nadležnih organa. Predložio je  predsjedniku Komisije da prekine 

sjednicu kako bi se proučio pristigli materijal u vezi predmetne privatizacije i da se 

na sljedećoj sjednici ponovo pozovu vlasnici HLT fonda. Ukazao je da iz 



materijala g-dina Vujovića i priče na samoj sjednici proizilazi dosta oprečnih 

informacija i stavova, te da iz tog razloga treba pozvati g-dina Vujovića. Takođe je 

predložio da se na sljedećoj sjednici donesu zaključci o kontroli postupka 

privatizavije ovog preduzeća. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, nije se složio da se prekine sjednice, i 

kazao je da će pružiti priliku poslanicima i gostima da diskutuju i odgovaraju na 

pitanja, ali se složio da na narednoj sjednici treba pozvati g-dina Vujovića i g-dina 

Mandića, ujedno izražavajući sumnju da će se odazvati pozivu. 

Željko Aprcović, član Komisije, takođe se složio da treba pozvati i 

predstavnike većinskog kapitala HTP "Onogošt" da bi se došlo do egzaktnih, 

argumentovanih podataka, i da, ukoliko se isti ne odazovu pozivu, Komisija 

donese zaključke na osnovu raspoložive dokumentacije i podataka. Podsjetio je da 

su predstavnici Ministarstva turizma izjavili da će dio radnika koji su ostali u HTP 

"Onogoštu" biti radno  angažovani u narednom periodu.  

Janko Milatović, predstavnik bivše sindikalne organizacije HTP "Onogošt", 

rekao je da je materijal dobijen od strane g-dina Vujovića veoma nekorektan za 

same radnike. Izložio je da je sramotna tvrdnja napisana u materijalu da su radnici 

uveli stečaj u HTP "Onogošt" i da su se radnici samo borili za egzistenciju i 

adekvatnu otpremninu. Kazao je da je znao da će radnici ostati bez posla ukoliko 

se uvede klasični stečaj i naglasio je da su tražili samo i isključivo oduzimanje 

upravljanja HLT fonda nad HTP "Onogoštom". Pojasnio je, nadovezujući se na 

priču g-dina Vasiljevića da su obaveze HTP "Onogošta" za milion eura veće, da je 

Vlada u dogovoru sa Sindikalnom organizacijom, nakon što Plan lične uprave nije 

uspio, dio tog miliona preusmjerila za socijalni program kako radnici ne bi ostali 

bez ičega.  

Prim. dr Izet Bralić, član Komisije, kazao je da treba poslati jasnu poruku 

svim vlasnicima preduzeća da ne šalju materijal na samu sjednicu. Podržao je 

predlog da treba pozvati g-dina Vujovića i omogućiti mu da brani materijal koji je 

dostavio skupštinskoj Komisiji prije početka sjednice, jer se te informacije i one 

koje su se čule od radnika ne slažu. 

Veljko Vasiljević, član Komisije, konstatovao je da privatizacija i stečaj 

spadaju u proces privatizacije i da treba napraviti hronologiju poslovanja 



menadžmenta, hronologiju poslovanja stečajne uprave kao i analizu ulaznog 

kapitala, da utvrde ko je napravio finansijski izvještaj gdje je hvalio milion eura. 

Smatra da ima mnogo toga spornog u čitavom procesu privatizacije od Savjeta za 

privatizaciju do stečajne uprave. Iznio je u brojkama vrijednost hotela u mjesecu 

februaru, koji su u posjedu HTP "Onogošt", da bi za samo mjesec dana vrijednost 

tih hotela pala. 

Branko Čavor, član Komisije, predložio je da se napravi standard postupka 

privatizacije tj. postupci od početka pa do kraja procesa privatizacije. Predložio je 

da na sljedećem nastavku ove sjednice pokušaju da obezbijede predstavnika 

vlasnika većinskog kapitala, a da zatim, ukoliko to ne bude moguće, uzmu 

dostavljeni materijal na razmatranje. Kazao je da treba uzeti u obzir sve 

raspoložive informacije, argumente i dokumentaciju, kako bi na  kraju donijeli 

predlog zaključaka sa kojim će ići prema Skupštini, jer smatra to realnom 

procedurom, ne samo za ovaj konkretan proces privatizacije, već i za sve naredne.  

Milan Jauković, predstavnik Udruženja manjinskih akcionara HTP 

"Onogošt", optužio je vlasnike HLT Fonda da prikazane cijene prodatih objekata u 

vlasnistvu HTP “Onogost” koje su navedene u materijalu g-dina Vujovića nisu 

istinite. Predložio je Komisiji da za sljedeću sjednicu pozovu sudskog vještaka 

ekonomske struke, Vojislava Goranovića koji je bio dugogodišnji direktor HTP 

“Onogošta”, koji je akcionar i dugogodišnji radnik “Onogošta”, da bi mogao da 

razjasni situaciju u HTP ,,Onogošt” dok je bio na čelu kompanije. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, saglasio se sa g-dinom Jaukovićem u 

vezi pozivanja Vojislava Goranovića. 

Dragan Smolović, stečajni upravnik HTP,,Onogošt”, kazao je da nijesu 

tačni navodi g-dina Jaukovića da stečajni upravnik nije informisao sud u toku 

stečajnog postupka jer je obaveza stečajnog upravnika da svaki mjesec podnosi 

finansijski izvještaj, što je u ovom slučaju i urađeno. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, zaključio je da se sjednica prekida i 

da će članovi biti naknadno obaviješteni o nastavku. 

Sjednica je prekinuta u 13 sati i 5 minuta. 

*********************************************************************** 



Sjednica je nastavljena 11. juna 2013. godine. 

 Sjednica Komisije je počela u 11 sati i 5 minuta. 

 Sjednici su prisustvovali članovi Komisije: Janko Vučinić (predsjednik 

Komisije), Branko Čavor, Zoran Jelić, Željko Aprcović, Mladen Bojanić, dr 

Milorad Bakić i Veljko Vasiljević. 

 Sjednici Komisije je predsjedavao Janko Vučinić, predsjednik Komisije. 

 Sjednici su prisustvovali predstavnik Udruženja manjinskih akcionara HTP 

‚‚Onogošt'' AD Nikšić Milan Jauković i predstavnik bivše sindikalne organizacije 

HTP ‚‚Onogošt'' AD Nikšić Janko Milatović, bivši predsjednik Skupštine 

manjinskih akcionara i bivši zamjenik generalnog direktora HTP ,,Onogošt'' AD 

Nikšić Vojislav Goranović. 

  Sjednici su prisustvovali stručni konsultant u Komisiji, Radoš Zečević i 

savjetnik za ekonomska pitanja u Komisiji, Marko Popović. 

 Sjednicu su pratili predstavnici medija. 

Treća tačka dnevnog reda 

KONTROLA POSTUPKA PRIVATIZACIJE HTP ‚‚ONOGOŠT'' AD 

NIKŠIĆ 

Predsjednik Komisije Janko Vučinić podsjetio je da je razlog zakazivanja 

nastavka ove sjednice stav članova Komisije da je potrebno prisustvo predstavnika 

vlasnika HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić, kako bi mogli da čuju njihovo mišljenje oko 

sadašnje situacije u tom preduzeću i uzroka koji su doveli do tog stanja, te da se isti 

nijesu odazvali pozivu ni na ovoj sjednici. Nakon toga, predsjednik Komisije je 

dao kratak pregled prisutnima svega što je dosad rečeno u vezi postupka 

privatizacije HTP,, Onogošt’’ AD Nikšić. Predsjednik je izrazio žaljenje zbog toga 

što predstavnik Ministarstva održivog razvoja i turizma nije prisutan, pošto je 

pomoćnica ministra Željka Radak - Kukavičić izjavila da će Ministarstvo učiniti 

sve što je u njihovoj moći da omogući rad hotela HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić za 

predstojeću turističu sezonu. Nakon izlaganja presjednika Janka Vučinića, 

proceduralno se za riječ javio član Komisije Zoran Jelić.  



Zoran Jelić, član Komisije, je izrazio zadovoljstvo što je Komisija za 

praćenje i kontrolu postupka privatizacije nakon duge pauze nastavila sa svojim 

radom. Upitao je predsjednika Komisije da li su po Poslovniku pozvani gosti 

prisutni na sjednici, uz primjedbu da bi volio da zna tačan član. 

Predsjednik Komisije, Janko Vučinić, je pojasnio da je razlog njihovog 

prisustva očekivanje da će se predstavnici vlasnika odazvati pozivu za sjednicu. Na 

narednu repliku g-dina Zorana Jelića da je prekršen Poslovnik Skupštine prilikom 

pozivanja gostiju na nastavak sjednice, g-din Janko Vučinić je iznio stav da nije 

bilo kršenja Poslovnika, i da se ne radi o ’’kreativnom’’ tumačenju Poslovnika 

kako je rekao g-din Zoran Jelić. Nakon završetka rasprave sa g-dinom Zoranom 

Jelićem, predsjednik Komisije je dao riječ g-dinu Janku Milatoviću. 

Janko Milatović, predstavnik bivše sindikalne organizacije HTP 

,,Onogošt’’ AD Nikšić još jednom je ponovio činjenice vezane za situaciju u istom 

preduzeću. Izjavio je da je razlog njegovog prisustva sjednici sopstvena potreba da 

ispoštuje rad ovog skupštinskog radnog tijela. Nakon toga je napravio osvrt na 

dopis g-dina Vladana Vujovića dostavljenog članovima Komisije neposredno prije 

početka prethodnog nastavka ove sjednice, uz opasku da se teže odbraniti od 

poluistine nego od neistine. Smatra da vlasnici HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić nijesu 

nijednom pokazali dobru volju da izađu u susret radnicima. Upoznao je članove 

Komisije sa Odlukom Privrednog suda o nedavanju dozvole za rad HTP 

,,Onogošt’’ AD Nikšić, osim za organizovanje školskih svečanosti, ujedno 

ukazujući na to da je preduzeće uspješno organizovalo iste svečanosti, poslujući 

bez potrošnje sredstava iz stečajne mase preduzeća. Na optužbe g-dina Vladana 

Vujovića da su radnici preduzeća tražili uvođenje klasičnog stečaja reagovao je 

tvrdnjom da radnici nikad nijesu ni spomenuli klasični stečaj. Nakon što je HLT 

fond prekršio Plan lične uprave, po kojem je radnicima garantovan radni odnos na 

neodređeno vrijeme, radnici HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić su tražili da se HLT 

fondu oduzme pravo upravljanja preduzećem.  

Milan Jauković, predstavnik Udruženja manjinskih akcionara, je ukazao na 

dokumentaciju koju je dostavio članovima Komisije, tvrdeći da se u njima nalazi 

28 dokaza sa pečatima i potpisima, kojima je, kako je naveo, potrkrijeljeno sve ono 

što je pred članovima Komisije i izrekao. Izrazio je žaljenje što je turističko 

preduzeće koje je bilo visoko cijenjeno i poštovano sada u takvom katastrofalnom 



stanju u kojem se nalazi. Pošto nijedan predstavnik manjinskih akcionara nije bio u 

Upravnom odboru HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić, već su se u njemu tokom godina 

nalazili Denis Mandić, Nikola Jovović i Vladan Vujović, nije mu jasno kako mogu 

da optužuju radnike preduzeća kada su oni bili ti koji su donosili sve odluke.  

Sljedeći se članovima Komisije obratio Vojislav Goranović, bivši 

predsjednik Skupštine manjinskih akcionara i bivši zamjenik generalnog direktora 

HTP ,,Onogošt“ AD Nikšić. G-din Goranović je podsjetio članove Komisije na 

nekadašnju uspješnost rada HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić i na kvalitet usluga koje je 

to turističko preduzeće pružalo tokom svog rada. Ukazao je na činjenicu da je 

imovina HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić krajem 2012. godine bila procjenjena na 37 

miliona eura, dok je danas vrijednost te iste imovine 12 miliona eura. G-din 

Goranović je nakon toga napravio osvrt na dokumentaciju koju je članovima 

Komisije dostavio g-din Vladan Vujović, smatrajući da je, iako nije prigodno 

govoriti o nekom ko nije prisutan, potrebno da prokomentariše navode iz njegovog 

dopisa Komisiji. Ocijenio je većinu navoda iz dopisa Vladan Vujovića kao 

neistinite. Ukazao je na činjenicu da je 275 radnika HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić u 

toku MVP ostalo bez akcija zbog neobavještenosti. 

Veljko Vasiljević, član Komisije, naveo je da hotel Nikšić u Sutomoru, u 

trenutku odžavanja prethodnog nastavka ove sjednice Komisije nije bio prodat, a 

da je do momenta održavanja ovog nastavka sjednice to učinjeno. Smatra da je 

hotel Nikšic sigurno imao četiri puta veću vrijednost od one po kojoj je prodat, tj. 

od 2 300 000 eura. Zaključio je da je privatizacija HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić 

dovela do tri negativna efekta: obezvrijeđenja društvene imovine, smanjenja broja 

radnih mjesta i do neuplaćivanja penzijskog staža radnicima, koji sada primaju 

penzije na teret onih građana koji su zaposleni kod privatnika. G-din Vasiljević je 

predložio da se svi članovi Komisije pojedinačno izjasne da li je privatizacija HTP 

,,Onogošt’’ AD Nikšić dobra ili nije dobra. 

Janko Vučinić, presjednik Komisije, kazao je da je HTP ,,Onogošt’’ AD 

Nikšić od velikog i jakog preduzeća danas spao na samo dva hotela i da se svi 

radnici nalaze na Biro-u rada. Predsjednik Komisije je iznio mišljenje da su sve 

radnje, od uvođenja stečaja pod ličnom upravom, išle prema tome da se HTP 

,,Onogošt’’ AD Nikšić ostavi bez radnika i da se rasproda društvena imovina. 

Predložio je da se članovi Komisije ne izjašnjavaju pojedinačno, već da se naprave 



zaključci i da se takvi zaključci daju na usaglašavanje. Rekao je da se zaključci 

mogu donijeti na današnjoj sjednici ili da se usaglase do naredne sjednice. 

Branko Čavor, član Komisije, konstatovao je da se već treći put vodi 

razgovor o privatizaciji HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić i  da je primjetan emotivan 

pristup ljudi koji su rodom iz Nikšica, koji su vezani za HTP ,,Onogošt’’ AD 

Nikšić. Kazao je, da su sa jedne strane čuli mišljenja predstavnika Sindikata, 

stečajnog upravnika, predstavnika Savjeta za privatizaciju, predstavnika 

Ministarstva turizma, a sa druge strane da se predstavnici HLT fonda nijesu 

pojavljivali na sjednicama i da su od njih informacije dobijali putem dopisa. Naveo 

je da je na članovima Komisije da procijene da li je u redu mišljenje dosadašnjih 

vlasnika ili mišljenje predstavnika manjinskih akcionara. U daljem izlaganju kazao 

je da se nada da su svi članovi Komisije upoznati sa Odlukom o obrazovanju ove 

Komisije i njenim zadacima, a sve u cilju daljeg rada Komisije. Istakao je da, kao 

član Komisije, ne želi da bude istražni organ niti revizor i da ova Komisija ne 

može donijeti presudu u slučaju privatizacije HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić. Njegova 

osnovna ideja jeste da se saopšti da li je ova privatizacija urađena na zakonit način 

ili nije. Predložio je da predsjednik Komisije i član Komisije Zoran Jelić na 

narednoj sjednici ponude prijedloge zaključaka, uz pomoć stručne službe, koje će 

zatim ići na usvajanje. 

Veljko Vasiljević, član Komisije, mišljenja je da nijedna privatizacija nije 

uspjela u Crnoj Gori, pa tako ni privatizacija HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić. Iznio je 

prijedlog da članovi Komisije dostave svoje mišljenje predsjedniku Komisije 

ukoliko već  neće da glasaju na temu ove privatizacije. 

Branko Čavor, član Komisije, dao je informaciju da je Vlada već pokrenula 

provjere određenih privatizacionih ugovora, te da je zadatak  članova Komisije da 

ocijene koje su dobre i loše strane privatizacije HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić. 

Dr Milorad Bakić, član Komisije, konstatovao je da je vrlo teška i 

kompleksna situacija u koju je zapao HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić i kao krivca za 

takvu situaciju vidi Državu, Savjet za privatizaciju i Ministarstvo koje je bilo 

zaduženo za ovu privatizaciju. Istakao je da je potrebno da se uputi inicijativa 

skupštinske Komisije prema organima gonjenja da se utvrdi gdje je prekršen Zakon 

o privatizaciji. 



Željko Aprcović, član Komisije, složio se da je tematika veoma kompleksna 

i da Komisija ne može donijeti adekvatan pravni zaključak da li je privatizacija 

izvršena na zakonit način, shodno pozitivnim pravnim propisima u trenutku 

masovne vaučerske privatizacije, ili nije. Osvrnuo se na već iskazana mišljenja u 

dopisu većinskih vlasnika HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić i mišljenja predstavnika 

manjinskih akcionara. Izrazio je žaljenje zbog stanja u kojem se nalazi dvanaest 

radnika u hotelu navodeći da će prodaja hotela Nikšic ići u smjeru izmirenja isplata 

pomenutim radnicima i povezivanja staža. Ponovio je da bi bilo neodgovorno, s 

obzirom koliko traje privatizacija, da se članovi Komisije kao predstavnici naroda  

izjašnjavaju o ovoj privatizaciji. Saglasan je sa g-dinom Bakićem da nadležni 

državni organi sagledaju problem i uzmu u obzir činjenice sa jedne i druge strane i 

utvrde odgovornost. 

Vojislav Goranović, bivši predsjednik Skupštine manjinskih akcionara i 

bivši zamjenik generalnog direktora HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić, dodao je, u vezi 

diskusije da se ispitivanje postupka privatizacije prepusti organima gonjenja, sa 

ciljem informisanja članova Komisije,  da se dokumentacija HTP ,,Onogošt’’ AD 

Nikšić nalazi na četvrtom spratu hotela u prostoriji koja prokišnjava,  te da je 

uglavnom propala. 

Veljko Vasiljević, član Komisije, rekao je da se stiče utisak kao da članovi 

Komisije ne žele da zauzmu stav povodom privatizacije HTP ,,Onogošt’’ AD 

Nikšić. On je pročitao član 4 Odluke o obrazovanju Komisije. Pozivajući se na 

član 4 u kojem je propisano da „Komisija prati i kontroliše postupak privatizacije 

iniciranjem i predlaganjem pokretanja postupka ispitivanja odgovornosti 

institucija, kao i pojedinaca zbog povrede zakonitosti i principa javnosti postupka 

privatizacije”, kazao je da Komisija ima pravo da uputi inicijativu nadležnim 

državnim organima ukazujući im da ova privatizacija nije u redu. 

Zoran Jelić, član Komisije, identifikovao je dvije faze procesa privatizacije 

HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić. Prva faza koja je počela 1996, godine, kada je prvi 

put došlo do transformacije društvenog preduzeca HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić. 

Osvrnuo se na činjenicu da su akcije HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić ponuđene na 

prodaju u skladu sa planom privatizacije i da je dio akcijskog kapitala određen za 

masovnu vaučersku privatizaciju napominjući da nije bilo nikakvih prigovora od 

strane radnika i poslovodstva. On je rekao da nakon toga započinje druga faza, 



kada su berzanskim putem kupljene ponuđene akcije i samim tim novi vlasnik je 

bio nepoznat. G-din Jelić je ovu fazu okarakterisao kao glavni izvor problema  gdje 

dolazi do prigovora radnika i poslovodstva. Saglasan je sa g-dinom Čavorom da 

nije na njima da presuđuju i da ne može da daje svoj sud o poslovnoj politici 

jednog privatnika. Zapitao se zašto nadležni organi nijesu davali odgovor na 

primjedbe upućene od strane predstavnika manjinskih akcionara. On je predložio 

da se sud članova Komisije o ovoj privatizaciji stavi na papir i da se prezentira na 

narednoj sjednici. Kazao je da je možda napravljen propust što Komisija nije 

tražila od Savjeta za privatizaciju godišnji plan privatizacije u cilju praćenja rada 

Savjeta i naveo mogućnost da se Komisija pojavi na sjednice Savjeta za 

privatizaciju u svojstvu posmatrača ili aktivnog učesnika. 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, dao je osvrt na nekadašnju i sadašnju  

situaciju u HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić rekavši da je to preduzeće spalo sa 

nekadašnjih trideset objekata na dva hotela i da od nekadašnjih 1200 radnika danas 

više nema zaposlenih. Smatra da je ispravan zaključak da nadležni organi ispitaju 

da li je bilo povrede zakona od Odbora direktora HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić. 

Takođe je predložio da se usvoji zaključak da Komisija uputi prijedlog da na prvoj 

plenarnoj sjednici Skupštine na dnevnom redu bude privatizacija HTP ,,Onogošt’’ 

AD Nikšić. Predsjednik Komisije je predložio da članovi Komisije posjete radnike 

,,Rudnika mrkog uglja” u Beranama koji štrajkuju zatvoreni u jami, i koji se nalaze 

u veoma teškoj situaciji. 

Veljko Vasiljević, mišljenja je da je g-din Jelić razdvajanjem privatizacije 

HTP ,,Onogošt’’ AD Nikšić na dvije faze rehabilitovao sve državne organe od rada 

privatizacije u drugoj fazi, što po njegovom mišljenju nije logično. 

Zoran Jelić, član Komisije, izrazio je neslaganje sa g-dinom Vasiljevićem 

oko njegovog stava vezano za rehabilitaciju državnih organa, ističući da 

ingerencije državnog organa vezane za privatizaciju nekog preduzeća, prestaju sa 

danom prodaje akcija na berzi. Istakao je da članovi Komisije imaju mogućnost da 

naprave zaključke u vezi privatizacije HTP ,,Onogošt” AD Nikšić. G-din Jelić se 

nakon toga osvrnuo na predlog predsjednika Komisije da posjete radnike ,,Rudnika 

mrkog uglja” u Beranama, smatrajući da treba pozvati članove Komisije koji su u 

mogućnosti da idu u posjetu. 



Janko Vučinić, predsjednik Komisije, je iznio mišljenje da je prijedlog 

zaključaka koji je on iznio članovima Komisije, donešen na osnovu činjenica, uz 

primjedbu da, ukoliko se dati zaključci ne usvoje na predmetnoj sjednici, za 

sljedeću sjednicu će biti pripremljeni novi zaključci uz konsultacije članova 

Komisije i uz asistenciju Stručne službe Skupštine Crne Gore. Predsjednik je iznio 

stav da posjeti ,,Rudnika mrkog uglja” u Beranama treba dati visok prioritet, i istu 

organizovati u što kraćem roku. 

Mladen Bojanić, član Komisije, saglasan je sa predlogom za formiranje 

zaključaka kao i sa pravcem u kojem ide formiranje istih, ističući da zaključke 

treba donijeti već na narednoj sjednici bez dodatne diskusije. Zaključio je da je 

odabir ovoga vida privatizacije za HTP ,,Onogošt” AD Nikšić loša politička 

odluka, koja je dovela to preduzeće u katastrofalno lošu situaciju. G-din Bojanić je 

istakao da je potrebno do kraja ispitati zakonitost poslovanja HTP ,,Onogošt” AD 

Nikšić. Takođe, istakao je da zbog nedovoljnih informacija nije u mogućnosti da 

utvrdi šta je dovelo do ovakvog stanja u ovom preduzeću. Iskazao je razočarenje 

zbog neaktivnosti tužilaštva u ovom slučaju, ističući da iako ne mogu da se 

mješaju u rad tužilaštva, poslanici mogu da utiču na izbor Vrhovnog državnog 

tužioca.  

Milan Jauković, predstavnik Udruženja manjinskih akcionara HTP 

,,Onogošt” AD Nikšić, obratio se još jednom prisutnima, osvrćući se na dopis 

Vladana Vujovića.  

Predsjednik Komisije, Janko Vučinić, za kraj sjednice se još jednom obratio 

članovima Komisije i ostalim prisutnima. Sumirao je da je dogovoreno da se za 

sljedeću sjednicu pripreme zaključci u vezi privatizacije HTP ,,Onogošt” AD 

Nikšić, o kojima će se članovi Komisije glasanjem izjasniti, i da je dogovoreno da 

članovi Komisije, koji su u mogućnosti, u što kraćem roku posjete rudare 

,,Rudnika mrkog uglja” AD Berane, kako bi pokušali da što skorije nađu rješenje 

za situaciju u kojoj se nalaze. 

Sjednica je završena u 13 sati i 30 minuta. 
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